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Protokół nr 20/17 
posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych 

Rady Miejskiej Węglińca 
z dnia 7 marca 2017 r  

miejsce posiedzenia – gabinet Burmistrza GiM Węgliniec  
 

       Przewodnicząca komisji–radna Bożena Wajda o godz. 10.20 otworzyła posiedzenie.  
W oparciu o listę obecności (zał. nr 1) stwierdziła, że spośród pięcioosobowego składu 
komisji obecnych jest czworo radnych, co oznacza, że obrady są prawomocne.  
Nieobecny radny Tomasz Szymański. 
Lista osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi zał. nr 2. 
Powitała wszystkich zebranych. 

Następnie Przewodnicząca przypomniała porządek obrad zawarty w zaproszeniu na komisję 
(zał. nr 3), do którego uwag nie wniesiono.   

Zgodnie z nim przystąpiono do pierwszego tematu tj. FUNKCJONOWANIE OŚRODKÓW ZDROWIA 

NA TERENIE GMINY WĘGLINIEC. Pisemna informacja w tej sprawie sporządzona przez Praktykę 
Lekarzy SJ w Węglińcu, stanowi zał. nr 4, a przez WS SP ZOZ- zał. nr 5. 
Przewodnicząca wskazując, iż wszystkim członkom komisji zostały przekazane niniejsze 
informacje, zwróciła się o ewentualne  pytania. Ponieważ ich nie zgłoszono, przystąpiono do 
kolejnego tematu.  

Drugim tematem posiedzenia były MOŻLIWOŚCI ZWIĘKSZENIA KONTRAKTU Z NFZ CELEM 

URUCHOMIENIA GABINETU REHABILITACJI W WĘGLIŃCU.  
Burmistrz Gminy i Miasta Stanisław Mikołajczyk przekazując informacje w tej sprawie 
powołał się na rozmowę z Dyrektor WS SP ZOZ.  I tak sprecyzowanie lokalizacji takiego 
punktu powiązał z możliwością określenia zakresu jego działania. To z kolei jest podstawą do 
określenia, o co należałoby zabiegać w NFZ. Problemem natomiast jest zapowiadana 
likwidacja NFZ i przewidywane jego funkcjonowanie tylko do końca bieżącego roku. 
Ewentualna działalność punktu może więc dotyczyć przyszłego roku. Jego uruchomienie w 
ciągu roku raczej nie jest możliwe, ze względu na zwiększony zakres działalności i koszty 
funkcjonowania gabinetu. To właśnie obecnie stanowi przeszkodę w sfinalizowaniu niniejszej 
sprawy. Natomiast deklaracje gminy - w kwestii sfinansowania kosztów przygotowania 
gabinetów rehabilitacji oraz Dyrektor WS SP ZOZ - co do celowości i chęci rozpoczęcia 
niniejszej działalności, pozostają aktualne.  
Kierownik Działu Rozwoju i Marketingu WS SP ZOZ  Piotr Ilczyna potwierdził, iż sytuacja 
dotycząca służby zdrowia jest obecnie niewiadomą. Wskazując na spotkanie Wojewody i 
Dolnośląskiego NFZ z dyrektorami szpitali poinformował, że przedstawiono wówczas 
harmonogram planowanych działań m.in. ustalenie sieci szpitali. Poza tym podkreślił, że 
kontrakty będą aneksowane na okres przejściowy. W przypadku rehabilitacji kontrakt będzie 
aneksowany od 1 lipca do 30 września w trybie konkursu. Zauważył, że do tego czasu 
musiałaby być rozeznana sprawa ewentualnych możliwości utworzenia w Węglińcu punktu 
rehabilitacji. Raz jeszcze podkreślając wynikający z czekających zmian, trudny dla szpitali 
okres stwierdził, że obecnie nie jest nawet możliwe zagwarantowanie, czy punkty 
rehabilitacyjne w Pieńsku i Zawidowie zostaną utrzymane. Pytany o opłacalność tej dziedziny 
m.in. stwierdził, iż ideą SP ZOZ jest bilansowanie się. Stąd też w przypadku planowanego w 
Węglińcu punktu rehabilitacyjnego, również zostanie sporządzony kosztorys.  
Radni zwrócili uwagę, że bardzo dużo osób z terenu Węglińca dojeżdża na rehabilitację do 
Pieńska, a także do Gozdnicy leżącej poza granicami nie tylko powiatu, ale i województwa.  
W nawiązaniu do ostatniej z w/w miejscowości, Burmistrz zwrócił uwagę, iż jest to  istotny 
argument przemawiający za zatrzymaniem pacjentów w tut. placówkach służby zdrowia.  
W trakcie dalszej dyskusji podniesiono sprawy organizacyjne uruchomienia punktu 
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rehabilitacyjnego w Węglińcu oraz kwestie techniczne pomieszczeń.    
Kierownik P.Ilczyna odniósł się także do pytań informując m.in. o zakresie zabiegów 
świadczonych w Zawidowie i o możliwościach wykupienia dodatkowych zabiegów 
rehabilitacyjnych.  Zobowiązał się także do przygotowania informacji nt. ilości mieszkańców 
gminy Węgliniec korzystających ze zgorzeleckiej rehabilitacji i rodzaju zabiegów, z jakich 
korzystają. Poza tym wyjaśnił, jak w kontekście rozporządzenia dot. sieci szpitali plasuje się 
szpital w Zgorzelcu  i okoliczne szpitale.  
Burmistrz poinformował o sugerowanym mu innym rozwiązaniu problemu braku punktu 
rehabilitacyjnego  na tut. terenie poprzez ogłoszenie, iż tut. gmina odda pomieszczenia 
przeznaczone na gabinety rehabilitacyjne podmiotom zainteresowanym prowadzeniem takiej 
działalności. Zauważył jednak przy tym, iż rozwiązanie takie byłoby zagrożeniem dla SP 
ZOZ.  

Wskazując na kolejny temat-INFORMACJA NT. WYKONANYCH SZCZEPIEŃ PRZECIW GRYPIE W 2016 
ROKU ORAZ INFORMACJA NT. CELOWOŚCI I ILOŚCI ZAKUPU SZCZEPIONEK NA ROK 2017-
Przewodniczaca wskazała przekazane w tej sprawie pisemne informacje (zawarte w zał. nr  1 
i 2) stwierdzając, iż wynika z nich, że zostały wykorzystane wszystkie zakupione szczepionki, 
a szczepienia te nadal uważa się za zasadne.  
Dyskusji nie podjęto.  

W punkcie SPRAWY RÓŻNE radna Maria Fedyczkowska w imieniu mieszkańców rejonu 
ruszowskiego zwróciła się do przedstawiciela WS SP ZOZ z prośbą o zmianę godzin pracy 
ośrodka w Ruszowie tak, by raz lub dwa razy w tygodniu był czynny w godzinach 
popołudniowych. Uwagi dotyczyły także braku możliwości otrzymania pomocy medycznej w 
poniedziałki, ze względu na brak lekarza, utrudnionego dostępu do pożądanych lekarzy z 
uwagi na małą liczbę dni ich przyjmowania w trakcie tygodnia oraz konieczności 
wcześniejszego zgłaszania potrzeby pobierania materiału do badań.    
Burmistrz zasygnalizował problemy związane z zapisami do lekarza, także przez osoby 
robiące to po raz pierwszy.  
Radna Elżbieta Grabowska zwróciła się o rozeznanie możliwości przyjmowania, przez 
lekarza w ośrodku zdrowia w Czerwonej Wodzie, w godzinach popołudniowych, chociaż 
jeden raz w tygodniu. Druga prośba dotyczyła przyjmowania przez pediatrę, chociaż dwa razy 
w tygodniu lub co drugi dzień, a kolejna - przyjmowania pacjentów w piątek, chociaż przez 
dwie godziny. 
Przewodnicząca komisji wskazała także potrzebę usprawnienia kwestii związanej z 
umawianiem pacjentów do poradni ortopedycznej w szpitalu w Zgorzelcu poprzez 
różnicowanie czasu wizyty, szczególnie w przypadku  badania dzieci, bowiem sytuacja, jaka 
obecnie tam panuje spowodowana jest tym, że wszyscy umawiani są na tą samą godzinę.  
Przedstawiciel SP ZOZ zobowiązał się do rozpatrzenia tych spraw i przygotowania pisemnej 
odpowiedzi. Ponadto przedstawił oferowane programy profilaktyczne, zwracając uwagę na 
aspekty ułatwiające ich dostęp. Poinformował o możliwości zorganizowania na terenie tut. 
gminy spotkania z onkologiem, u którego można byłoby zasięgnąć porady bądź uzyskać 
skierowanie na badania.  
Odpowiadając na pytanie o możliwość przeprowadzenia w szkołach badania słuchu, 
odpowiedział, iż rozezna również i tę sprawę.  

              W związku z tym, że porządek obrad został wyczerpany, o godz. 11.45 
Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie. 
 
        PRZEWODNICZĄCA KOMISJI  

                      (-) BOŻENA WAJDA  
Protokółowała; 

M.Janczak-BRM  
Węgliniec 21 marca 2017 r 


